

SECRET

ACCORD GENERAL SUR LES TARIFS
DOUANIERS ET LE COMMERCE

No 90
SECRET/137
20 janvier 1961

LISTE V - CANADA

Renégociation de concessions

La délégation canadienne a fait tenir au Secrétaire exécutif la communication ci-après, en date du 27 décembre 1960.

"Selon instructions reçues, j'ai l'honneur de vous prier de faire savoir aux parties contractantes que, dans les trois années à venir pendant lesquelles demeurent valables les concessions en vigueur, le Canada se prévaudra peut-être en ce qui concerne les oléagineux et leurs dérivés et les véhicules automobiles et leurs pièces détachées, des 'circonstances spéciales' prévues à l'article XXVIII, paragraphe 4, de l'Accord.

"S'agissant des oléagineux et de leurs dérivés, il convient de noter que, dans sa présentation du budget faite le 20 décembre 1960, le ministre des Finances a annoncé qu'il en référerait à ce sujet à la Commission du tarif douanier. La Commission tiendra l'audience publique usuelle à ce propos avant de faire rapport au ministre. Si elle recommande un relèvement des droits sur les positions consolidées et si le gouvernement décide de donner effet à l'augmentation recommandée, le Canada devra alors demander l'autorisation, conformément à l'article XXVIII, paragraphe 4, de renégocier les concessions sur ces positions.

"S'agissant des véhicules automobiles et de leurs pièces détachées, il convient de noter qu'une Commission royale a été chargée d'étudier la situation de l'industrie automobile canadienne et de faire rapport à ce sujet. Il est impossible, évidemment, de savoir si la Commission recommandera ou non des modifications de tarif. Si elle recommande un relèvement des droits sur les positions consolidées et si le gouvernement décide de donner effet à l'augmentation recommandée, le Canada devra demander l'autorisation, conformément à l'article XXVIII, paragraphe 4, de renégocier les concessions sur ces positions."

File

SECRET

GENERAL AGREEMENT ON
TARIFFS AND TRADE

No. 90
SECRET/137
20 January 1961

SCHEDULE V - CANADA

Renegotiation of Concessions

The following communication, dated 27 December 1960, has been addressed to the Executive Secretary by the Canadian Delegation:

"I have been instructed to request you to notify the contracting parties that, during the next three-year period of firm bindings Canada may wish to take advantage of the 'special circumstances' provision of the Agreement (Article XXVIII:4) with respect to vegetable oilseeds and products produced therefrom, and motor vehicles and motor vehicle parts.

"With respect to vegetable oilseeds and products produced therefrom, it should be noted that in his Budget speech of 20 December 1960 the Minister of Finance announced that he would be making a reference to the Tariff Board on these commodities. The Tariff Board will hold its usual public hearing on this reference before submitting a report to the Minister. If the Board recommends tariff increases in bound items and if the Government should decide to implement such increases, Canada may wish at that time to seek authority under Article XXVIII:4 to renegotiate such items.

"With respect to motor vehicles and motor vehicle parts, it should be noted that a Royal Commission has been appointed to study and report on the Canadian automotive industry. There is of course no way of knowing whether or not the Royal Commission will recommend tariff changes. If the Royal Commission recommends tariff increases in bound items and if the Government should decide to implement such increases, Canada may wish at that time to seek authority under Article XXVIII:4 to renegotiate such items."